
P R O T O K Ó Ł   nr V/2011 
z  sesji  Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  odbytej 23 marca 2011 r. 

w sali Gminnej Biblioteki Publicznej w Chrzypsku Wielkim 
w godz. od 10oo do 1355    

 

 

 

Proponowany porządek obrad : 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Uzupełnienia i uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja  Przew. Rady Gminy o działalności międzysesyjnej. 
5. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie : 

� wyodrębnienia w budŜecie gminy Chrzypsko Wielkie na 2012 r. funduszu 
sołeckiego, 

� wyraŜenia zgody na zamianę z dopłatą nieruchomości stanowiących własność gminy 
Chrzypsko Wielkie na nieruchomość stanowiącą własność osoby fizycznej, 

� przeznaczenia umorzonej kwoty poŜyczki z inwestycji „Kanalizacja Chrzypska”  
      na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Chrzypsku Wielkim, 
� włączenia Przedszkola „U REKSIA” w struktury Zespołu Szkół w Chrzypsku 

Wielkim, 
� udzielenia pomocy rzeczowej Starostwu Powiatowemu w Międzychodzie na 

przebudowę chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej nr 1747P w miejscowości Orle 
Wielkie na długości 76 m, 

� zmiany uchwały Nr IV/22/2011 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  
      z 25 stycznia 2011 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej  Gminy Chrzypsko     

Wielkie na lata 2011 – 2016, 
� zmiany uchwały  Nr XXXV/211/2010 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  
      z 24 marca 2010 r. w sprawie zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki 

z budŜetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW inwestycji  
      pn. ”Modernizacja stacji uzdatniania wody w Chrzypsku Wielkim wraz z 

wykonaniem nowego odwiertu studziennego”, 
� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki z budŜetu państwa na 

wyprzedzające finansowanie w ramach PROW inwestycji pn. „Remont  
      i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic wiejskich w Charcicach, Gnuszynie  
      i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”, 
� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części 

wydatków w ramach inwestycji pn. „Remont  
     i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic wiejskich w Charcicach, Gnuszynie  
     i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”, 
� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części 

wydatków w ramach inwestycji pn. „Rozbudowa oczyszczalnie ścieków  
      w Chrzypsku Wielkim”, 
� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na sfinansowanie części 
wydatków w ramach inwestycji pn. ”Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Chrzypsku 
Wielkim”, 

� zgłoszenia uczestnictwa sołectw w Programie „Wielkopolska Odnowa Wsi”, 
� zmian do budŜetu gminy na rok 2011, 



� odwołania Skarbnika. 
 7.  Wolne głosy i wnioski. 
 8.  Zakończenie obrad 
 
 

  Radni nieobecni na sesji : 
1. Tomasz Jurgowiak – usprawiedliwiony, 
2. Andrzej Szukała – nieusprawiedliwiony  
 

 
 
do p. 1 

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy   Grzegorz 
Sułek. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję Wójta, Zastępcę Wójta, Skarbnika, Radcę 
Prawnego, zaproszonych gości , sołtysów , dyrektorów i kierowników jednostek 
samorządowych oraz wszystkich radnych. 

 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe na dzisiejszą sesję przybyło 13 radnych , 
co zgodnie z art.14 ustawy o samorządzie gminnym wobec ustawowego składu Rady Gminy 
wynoszącego 15 radnych  , stanowi quorum pozwalające podejmować prawomocne uchwały. 
 
do p. 2 
 Proponowany porządek obrad wszyscy radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 
Przew. Rady Gminy zapytał, czy ktoś wnosi uwagi lub uzupełnienia do zaproponowanego 
porządku obrad . Zmian nie wniesiono. 
 
do p. 3 
 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
wyłoŜony na stole prezydialnym był teŜ dostępny w biurze Rady Gminy oraz na stronie 
internetowej. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś wnosi uzupełnienia do protokołu  
z poprzedniej sesji.  
Nie wniesiono uzupełnień, wobec tego Przew. Rady Gminy poprosił o  przyjęcie protokołu 
bez odczytania. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych, protokół z poprzedniej sesji został przyjęty  
13 głosami , głosów przeciwnych i wstrzymujących  nie było. 
 
 
do p. 4  

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej złoŜył Przewodniczący Rady Gminy – do 
sprawozdania nie było pytań. 
 
do p. 5 
 Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta. 
Sprawozdanie to złoŜył Wójt  Edmund Ziółek . RównieŜ do tego sprawozdania nie było 
pytań. 
 
do p. 6 
 Podjęcie uchwał w sprawie : 

� wyodrębnienia w budŜecie gminy Chrzypsko Wielkie na 2012 r. funduszu sołeckiego. 
 



Zgodnie z art.1 ust. 1 ustawy z 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim, rada gminy  
do 31 marca roku poprzedzającego rok budŜetowy, podejmuje decyzję o wyodrębnieniu  
w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki, podejmując uchwałę, w której 
wyraŜa zgodę albo nie wyraŜa zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w roku 
budŜetowym. 
 

Przew. Rady Gminy poprosił radną Grzesiak o przedstawienie opinii komisji w tej 
sprawie, poniewaŜ jest nieobecny radny Szukała, który przewodniczył obradom komisji. 
Radna Grzesiak – członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie 
utworzenia w budŜecie na rok 2011 funduszu sołeckiego. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/24/2011 w sprawie wyodrębnienia  
w budŜecie gminy Chrzypsko Wielkie na 2012 r. funduszu sołeckiego. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych , którzy bez głosów przeciwnych  
i wstrzymujących podjęli uchwałę. 
Uchwała jest załącznikiem nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

� wyraŜenia zgody na zamianę z dopłatą nieruchomości stanowiących własność gminy 
Chrzypsko Wielkie na nieruchomość stanowiącą własność osoby fizycznej. 

Na gruntach, których właścicielem jest osoba fizyczna znajduje się  budynek pełniący funkcję 
świetlicy wiejskiej i remizy straŜackiej. Osoba będąca właścicielem tych gruntów nie 
uŜytkuje ich i na wniosek gminy wyraŜa zgodę na zamianę gruntów w następujący sposób : 
osoba fizyczna przeniesie prawo własności gruntów niezbędnych do korzystania z budynku 
na rzecz gminy, a gmina z kolei przeniesie prawo własności na rzecz osoby fizycznej. 
Czynności te mają na celu uregulowanie prawa własności gruntów zgodnie z ich 
uŜytkowaniem. 
 
 Radny Mariusz Kamyszek Przew. Komisji Spraw Gospodarczych poinformował, Ŝe 
temat był omówiony na posiedzeniu komisji i projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię. 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/25/2011 w sprawie wyraŜenia zgody na 
zamianę z dopłatą nieruchomości stanowiących własność gminy Chrzypsko Wielkie na 
nieruchomość stanowiącą własność osoby fizycznej. 
Do projektu nie zgłoszono pytań . 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13. Uchwałę podjęto 13 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 5 do protokołu z sesji. 
 

� przeznaczenia umorzonej kwoty poŜyczki z inwestycji „Kanalizacja Chrzypska”  
      na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Chrzypsku Wielkim. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał uzasadnienie do projektu uchwały Nr V/26/2011. 
W związku z realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn. ”Budowa kanalizacji sanitarnej  
z przykanalikami w Chrzypsku Wielkim – etap II” zawarto 16 grudnia 204 r.  z Wojew. 
Funduszem Ochr. Środ. i Gosp. Wodnej w Poznaniu umowę poŜyczki na kwotę 446 tys. zł, 
która dawała moŜliwość umorzenia do 25 % udzielonej kwoty  ( 111.500,oo zł ). Warunkiem 
jest spełnienie następujących wymogów formalnych : 

- przedsięwzięcie musi zostać zakończone w terminie, 
- poŜyczka została spłacona w całości, 
- osiągnięto efekt ekologiczny i rzeczowy, 
- gmina wywiązuje się z obowiązku uiszczania opłat i kar. 

Ponadto cała kwota umorzonej poŜyczki musi zostać wydana na inwestycyjne  



i przedsięwzięcia proekologiczne.. We wniosku wskazano jako takie przedsięwzięcie 
rozbudowę oczyszczalni ścieków. PoniewaŜ gmina spełniła wszystkie te wymogi, wystąpiono 
z wnioskiem o umorzenie 25% kwoty poŜyczki. Wniosek gminy rozpatrzono pozytywnie. 
 
 Przew. Komisji Spraw Gospodarczych, na posiedzeniu której omówiono projekt 
uchwały , radny Mariusz Kamyszek przekazał, Ŝe projekt uzyskał akceptację członków 
komisji. 
            Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/26/2011w sprawie przeznaczenia 
umorzonej kwoty poŜyczki z inwestycji „Kanalizacja Chrzypska” na rozbudowę oczyszczalni 
ścieków w Chrzypsku Wielkim. 
PoniewaŜ do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag, przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu jawnym brało udział 13 radnych, uchwałę podjęto 13 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. Uchwała jest załącznikiem nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

� włączenia Przedszkola „U REKSIA” w struktury Zespołu Szkół w Chrzypsku 
Wielkim 

Przew. Rady Gminy poinformował, Ŝe włączenie przedszkola w struktury Zespołu Szkół ma 
na celu usprawnienie działania tych placówek , a w późniejszych latach oszczędności. 
Uzyskano akceptację radnych, rodziców i organów nadzorujących. 
 
Radna GraŜyna Grzesiak powiedziała, Ŝe nad projektem długo debatowano na posiedzeniach 
Komisji Oświatowo – Społecznej i ostatecznie przyjęto pozytywnie. 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/27/2011 w sprawie włączenia 
Przedszkola „U REKSIA” w struktury Zespołu Szkół w Chrzypsku Wielkim. 
Do projektu nie zgłoszono uwag, w głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 13 głosami przy  
13 głosujących. Głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było, uchwała jest załącznikiem 
nr 7 do protokołu. 
 

� udzielenia pomocy rzeczowej Starostwu Powiatowemu w Międzychodzie na 
przebudowę chodnika wzdłuŜ drogi powiatowej nr 1747P w miejscowości Orle 
Wielkie na długości 76 m 

Przew. Rady Gminy odczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  
Wójt Gminy Chrzypsko Wielkie zwrócił się do Starosty w Międzychodzie  z wnioskiem  
o przebudowę chodnika w Orlu Wielkim. ZłoŜony wniosek uzyskał wstępną aprobatę. 
Uzgodniono, Ŝe gmina udzieli starostwu pomocy rzeczowej na to zadanie, w postaci 82 m2  
szarej kostki betonowej. 
Radna GraŜyna Grzesiak – na posiedzeniu komisji pozytywnie zaopiniowano przedstawiony 
projekt, bez uwag. 
 Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/28/2011 w sprawie udzielenia 
pomocy rzeczowej Starostwu Powiatowemu w Międzychodzie na przebudowę chodnika 
wzdłuŜ drogi powiatowej nr 1747P w miejscowości Orle Wielkie na długości 76 m. 
PoniewaŜ nie zgłoszono uwag do projektu, przystąpiono do głosowania. W głosowaniu 
jawnym wzięło udział 13 radnych .Uchwałę podjęto 13 głosami, bez głosów przeciwnych  
i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 8 do protokołu. 
 
 

� zmiany uchwały Nr IV/22/2011 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  
      z 25 stycznia 2011 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy 

Chrzypsko Wielkie na lata 2011 – 2016 
 



Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przybliŜenie tematu. 
W związku z zastrzeŜeniami Regionalnej Izby Obrachunkowej do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej gminy Chrzypsko Wielkie na lata 2011 – 2016, zaszła konieczność zmiany 
uchwały podjętej przez Radę Gminy w tej sprawie 25 stycznia br. 
ZastrzeŜenia wyeliminowano. RównieŜ daleko idące zmiany do budŜetu gminy , które będą 
podjęte znalazły takŜe swoje odbicie w omawianej uchwale. 
 

Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/29/2011 w sprawie zmiany 
uchwały Nr IV/22/2011 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie z 25 stycznia 2011 r. w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Chrzypsko Wielkie na lata 2011 – 2016. 
Do projektu nie zgłoszono pytań ani uwag. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych. Za podjęciem uchwały głosowało 9 
radnych, 4 radnych wstrzymało się od głosu, głosów przeciwnych nie było. Uchwała jest 
załącznikiem nr 9 do protokołu. 
 

� zmiany uchwały  Nr XXXV/211/2010 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie  
z 24 marca 2010 r. w sprawie zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki z  

budŜetu państwa na wyprzedzające finansowanie w ramach PROW inwestycji  
pn. ”Modernizacja stacji uzdatniania wody w Chrzypsku Wielkim wraz z wykonaniem 

nowego odwiertu studziennego”, 
 
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przybliŜenie tematu. 
 

Skarbnik Gminy  - w roku 2010 przystąpiono do realizacji inwestycji pn. „Modernizacja stacji 
uzdatniania wody w Chrzypsku Wielkim wraz z wykonaniem nowego odwiertu 
studziennego”. Uchwałą Nr XXXV/211/2010 podjęto decyzję o zaciągnięciu poŜyczki 
pomostowej na sfinansowanie części wydatków. JednakŜe problemy z uzyskaniem poŜyczki  
z WFOŚiGW na pokrycie części wkładu własnego , spowodowały, Ŝe w roku 2010 podjęto 
pierwszą transzę środków. Pozostałe wydatki zostaną wykonane w roku 2011. 
 
W zastępstwie radnego Szukały, radna GraŜyna Grzesiak poinformowała zebranych,  
Ŝe projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez członków komisji. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/30/2011 w sprawie zmiany uchwały   
Nr XXXV/211/2010 Rady Gminy Chrzypsko Wielkie z 24 marca 2010 r. w sprawie 
zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki z budŜetu państwa na wyprzedzające 
finansowanie w ramach PROW inwestycji pn. ”Modernizacja stacji uzdatniania wody  
w Chrzypsku Wielkim wraz z wykonaniem nowego odwiertu studziennego”. 
W głosowaniu jawnym brało udział 13 radnych, którzy bez głosów przeciwnych  
i wstrzymujących podjęli uchwałę. 
Uchwała jest załącznikiem nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki z budŜetu państwa na 
wyprzedzające finansowanie w ramach PROW inwestycji pn. „Remont  

      i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic wiejskich w Charcicach, Gnuszynie  
              i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”, 

 
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przedstawienie tematu. 
 



Skarbnik Gminy -  w roku bieŜącym planuje się wykonanie kilku zadań inwestycyjnych , 
wśród których jest inwestycja pn.”Remont i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic 
wiejskich w Charcicach, Gnuszynie i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”. 
Zadanie to  zostało dofinansowane środkami unijnymi w ramach programu PROW. Zasadą 
dofinansowań unijnych jest zwrot poniesionych przez dysponenta środków po sfinansowaniu 
zadania. Pojawia się więc konieczność posiadania środków własnych przed otrzymaniem 
dofinansowania unijnego. W przypadku braku tych środków dobrą alternatywą jest 
skorzystanie  z poŜyczki z budŜetu państwa, którymi zarządza BGK. 
Decyzje o zaciąganiu długoterminowych zobowiązań przez gminę naleŜą do wyłącznej 
kompetencji Rady Gminy. Pomimo ujęcia danego zobowiązania w budŜecie, w planie 
przychodów w zbiorczej kwocie zobowiązań do zaciągnięcia, konieczne jest podjęcie drugiej 
uchwały regulującej najwaŜniejsze zagadnienia umowy z kredytodawcą, jak przeznaczenie  
i kwota kredytu, zabezpieczenie oraz okres spłaty. W związku z tym podjęcie tej uchwały jest 
w pełni uzasadnione. 
 
Radna G. Grzesiak – projekt był omówiony na posiedzeniu komisji i tak jak Skarbnik 
powiedział, zadanie jest oczywiste i komisja przychyliła się do projektu uchwały. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/31/2011 w sprawie zaciągnięcia przez 
gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki z budŜetu państwa na wyprzedzające finansowanie w 
ramach PROW inwestycji pn. „Remont  i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic 
wiejskich w Charcicach, Gnuszynie i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”. 
W głosowaniu jawnym udział wzięło 13 radnych. Uchwałę podjęto 13 głosami, bez głosów 
przeciwnych i wstrzymujących.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 

 

� przez zaciągnięcia gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części 
wydatków w ramach inwestycji pn. „Remont i wyposaŜenie centrów kulturalnych – 
świetlic wiejskich w Charcicach, Gnuszynie i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko 
Wielkie” 

 
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przedstawienie tematu. 
 

Skarbnik Gminy -  w roku bieŜącym planuje się wykonanie kilku zadań inwestycyjnych , 
wśród których jest inwestycja pn.”Remont i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic 
wiejskich w Charcicach, Gnuszynie i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”. 
Zadanie to  zostało dofinansowane środkami unijnymi w ramach programu PROW. JednakŜe 
wymagany jest równieŜ wkład środków własnych. Wobec ich braku niezbędne jest 
zaciągnięcie kredytu. 
Decyzje o zaciąganiu długoterminowych zobowiązań przez gminę naleŜą do wyłącznej 
kompetencji Rady Gminy. Pomimo ujęcia danego zobowiązania w budŜecie, w planie 
przychodów w zbiorczej kwocie zobowiązań do zaciągnięcia, konieczne jest podjęcie drugiej 
uchwały regulującej najwaŜniejsze zagadnienia umowy z kredytodawcą, jak przeznaczenie  
i kwota kredytu, zabezpieczenie oraz okres spłaty. W związku z tym podjęcie tej uchwały jest 
w pełni uzasadnione. 
 
Radna G. Grzesiak – równieŜ ten projekt uchwały uzyskał całkowitą akceptację członków 
komisji. 



 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/32/2011 w sprawie zaciągnięcia przez 
gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części wydatków w ramach inwestycji 
pn. „Remont i wyposaŜenie centrów kulturalnych – świetlic wiejskich w Charcicach, 
Gnuszynie i ŁęŜcach, na terenie gminy Chrzypsko Wielkie”. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 13 głosami przy 13 głosujących. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Uchwała jest załącznikiem nr 12 do protokołu z sesji. 
 

 

� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części 
wydatków w ramach inwestycji pn. „Rozbudowa oczyszczalnie ścieków  

               w Chrzypsku Wielkim” 
  
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o wprowadzenie w temat. 
 
Skarbnik Gminy – w roku bieŜącym planuje się wykonanie kilku zadań inwestycyjnych 
wśród, których jest teŜ „rozbudowa oczyszczalni ścieków w Chrzypsku Wielkim”.  
Rozmiar zadania przekracza moŜliwości sfinansowania zadania ze środków własnych,  
stąd potrzebne jest zaciągnięcie kredytu. Do końca nie wiemy jeszcze ile to zdanie będzie 
kosztowało. Musimy więc mieć zabezpieczenie w postaci kredytu. Uchwała jest potrzebna  
do wystąpienia do Regionalnej Izby Obrachunkowej o zbadanie moŜliwości spłaty kredytu 
przez gminę. Nie wiemy jeszcze w jakim banku będzie zaciągnięty kredyt. 
Tak więc podjęcie uchwały jest jak najbardziej zasadne. 
 
Radna G. Grzesiak – takŜe ten projekt uzyskał pozytywna opinię członków komisji. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/33/2011 w sprawie zaciągnięcia przez 
gminę Chrzypsko Wielkie kredytu na sfinansowanie części wydatków w ramach inwestycji 
pn. „Rozbudowa oczyszczalnie ścieków w Chrzypsku Wielkim”. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych, którzy bez głosów przeciwnych  
i wstrzymujących podjęli uchwałę i jest ona załącznikiem nr 13 do protokołu z sesji. 
 
 

 

� zaciągnięcia przez gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na sfinansowanie części 
wydatków w ramach inwestycji pn. „Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Chrzypsku 
Wielkim”. 

Na prośbę Przew. Rady Gminy Skarbnik  poinformował zebranych, Ŝe inwestycja ta jest jedną 
z wielu planowanych w bieŜącym roku. Rozmiar zadania przekracza moŜliwości finansowe 
gminy, stąd potrzebne jest zaciągnięcie poŜyczki w WFOŚiGW. Pomimo złych 
zeszłorocznych doświadczeń, fundusz oferuje bardzo korzystne dla gminy warunki : niskie 
oprocentowanie czy moŜliwość umorzenia części poŜyczki, więc celowe jest podjęcie próby 
zaciągnięcia tej poŜyczki. Okres spłat jest długi, ale chodzi o to Ŝeby nie blokować spłaty 
innych zobowiązań. 
 
Radna G. Grzesiak – był to kolejny projekt , który uzyskał akceptację członków komisji. 
 



Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/34/2011 w sprawie zaciągnięcia przez 
gminę Chrzypsko Wielkie poŜyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na sfinansowanie części wydatków w ramach inwestycji 
pn. ”Rozbudowa oczyszczalni ścieków w Chrzypsku Wielkim”. 
W głosowaniu jawnym brało udział 13 radnych. Uchwałę podjęto 13 głosami. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. 
Uchwała jest załącznikiem nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

 

� zgłoszenia uczestnictwa sołectw w Programie „Wielkopolska Odnowa Wsi” 
Opinię na temat tego projektu przedstawiła radna GraŜyna Grzesiak – komisja obradowała 
nad tym tematem i była za tym, Ŝeby do konkursu zgłosić wszystkie sołectwa, a po spotkaniu 
z sołtysami wyznaczyć 6 wsi. 
 
Wójt – Szanowni Państwo moŜe to jest dobra koncepcja. Ja przyjąłem prostą kategorię 
wyboru, wybrałem wioski, które mają świetlice, a nie uczestniczą w innym programie 
pozyskania środków. 
 
Przew. Rady Gminy – zgłoszenie wszystkich sołectw niczym nie skutkuje, potem trzeba 
wyłonić, te które wezmą faktycznie udział. 
 
Pracownik Urzędu Gminy – Małgorzata Borowicz przybliŜyła zebranym temat ( na czym 
polega przystąpienie, jak wygląda realizacja programu, na co mogą być przeznaczone  
środki ). 
 
Radna Grzesiak – komisja nie chce nikomu stwarzać bariery, moŜe w tych wytypowanych 
sołectwach nie zechcą wziąć udziału albo nie podołają, dlatego nie chcieliśmy odcinać drogi 
pozostałym wsiom. 
 
Po wyczerpaniu głosów w dyskusji Przew. rady Gminy odczytał projekt uchwały  
Nr V/35/2011 w sprawie zgłoszenia uczestnictwa sołectw w Programie „Wielkopolska 
Odnowa Wsi”. 
W głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 13 głosami przy 13 głosujących. Głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 

� zmian do budŜetu gminy na rok 2011 
Przew. Rady Gminy poprosił Skarbnika o przedstawienie propozycji zmian w tegorocznym 
budŜecie. 
T. Olejnik – tych zmian jest dość duŜo, w większości zostały omówione na posiedzeniu 
komisji : 

- korekta w zdaniach inwestycyjnych finansowanych ze 
środków unijnych ( plan dochodów i wydatków )  - 
modernizacja stacji uzdatniania wody, 
zagospodarowanie plaŜy, remont i wyposaŜenie świetlic 
i centrów kultury, 

- dalsze korekty w planie dochodów, 
- dotacja celowa na spis ludności ( 9 tys. zł ), 
- wzrost subwencji oświatowej o 64 tys. zł, w tym 34 tys. 

zł na dzieci niepełnosprawne w przedszkolu , 



- OPS – 4 tys. zł zwrot nienaleŜnie pobranych świadczeń, 
- RyŜyn otrzymał dotację z BS na zakup węgla – 500 zł, 
- Otrzymaliśmy decyzje na zwrot pieniędzy za Dni 

Wędzonej Sielawy  - 14.665 zł, 
- dotacja celowa dla KZB na zadania inwestycyjne, 
- środki na umowę o dzieło na sport, 
- zmniejszenie kwoty rezerwy ogólnej , 
- drogi – zwiększono plan o 10 tys. zł, 
- pismo z komisji p/a 11.200 zł z materiałów na inne 

paragrafy. 
Do propozycji zmian nie było pytań. 
 
Przew. Komisji Oświatowo – Społecznej G. Grzesiak – wszystkie zmiany, które zostały 
przedstawione na posiedzeniu komisji zaopiniowano pozytywnie. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/37/2011 w sprawie zmian do budŜetu 
gminy na rok 2011. 
13 radnych biorących udział w głosowaniu jawnym podjęło uchwałę bez głosów przeciwnych 
i wstrzymujących i jest ona załącznikiem nr 15 do protokołu. 
 
 

� odwołania Skarbnika 
Przew. Rady Gminy – do Rady Gminy wpłynął wniosek Wójta o odwołanie Skarbnika 
Gminy. 
 
Wójt – podjąłem taka decyzję po otrzymaniu wniosku Pana Skarbnika , który znalazł inną 
pracę, o powodach jej  szukania nie chce mówić. Ta decyzję Pana Skarbnika trzeba 
uszanować, moŜe trochę dziwi moment. Skarbnik jest najwaŜniejszy w trakcie uchwalania 
budŜetu i mieliśmy chwilowe kłopoty . Teraz będzie sprawozdanie z wykonania budŜetu za 
rok ubiegły, ale Skarbnik obiecał pomóc. Pozostaje mi tylko uszanować jego decyzję. 
 
Głos zabrał Skarbnik T. Olejnik – pewnie zabieram w tym gronie głos po raz ostatni. Mniej 
skupię się na powodach mojej decyzji. Dziękuję za 7 lat i 1 miesiąc , są to lata bardzo udane , 
duŜo mi to dało – obycie  przemawianie do większego gremium rozwinęło mnie. Od strony 
materialnej tez było dobrze. Był to równieŜ dosyć udany okres dla gminy Chrzypsko. 
Wiadomo Skarbnik stoi w cieniu Wójta. JuŜ w pierwszym roku pracy udało  mi się zrobić 
kilka ruchów, Ŝeby obniŜyć oprocentowanie istniejących kredytów i rozłoŜyć inaczej raty. 
Zrobiliśmy kilka dróg z pomocą środków FOGR. I największy sukces wolne środki finansowe 
900.930 zł. 
 
Przew. Rady Gminy odczytał projekt uchwały Nr V/37/2011 w sprawie odwołania Skarbnika. 
W głosowaniu jawnym uczestniczyło 13 radnych. Uchwałę podjęto 9 głosami przy 4 głosach 
przeciwnych , głosów wstrzymujących nie było. 
Uchwała jest załącznikiem nr 16 do protokołu z sesji. 
 
Wójt podziękował Skarbnikowi za współpracę, złoŜył Ŝyczenia sukcesów i powodzenia. 
 
 
 
 



do p. 7 
 Wolne głosy i wnioski. 
Radny Ławniczak – Panie Tomku podziękowania za ubiegła kadencję w imieniu swoim  
i niektórych przychylnych radnych. 
 
Sołtys wsi Charcice Wiesław Gierczyński – podziękował Skarbnikowi w imieniu sołtysów. 
Poinformował teŜ , Ŝe 03 kwietnia odbędą się wybory do Izb Rolniczych. Poprosił  
o rozpropagowanie  tego faktu wśród rolników. 
 
Starosta międzychodzki i radny powiatowy A. Michalak  złoŜyli sprawozdanie z sesji 
powiatowej. Ponadto Starosta poinformował zebranych  o sytuacji Powiatowego Urzędu 
Pracy i współpracy  z Zarządem Województwa Wlkp i Wojew. Zarządem Melioracji  
i Urządzeń Wodnych. 
 
Wójt, Przew. Rady Gminy, Zastępca Wójta oraz Starosta pogratulowali  wszystkim 
wybranym sołtysom i podziękowali tym, którzy odchodzą. Wręczono kwiaty i upominki. 
 
Radna G. Grzesiak – zaprosiła sołtysów i radnych na posiedzenie komisji 30 marca  
na godz.13.oo i poprosiła o przygotowanie sprawozdań z działalności świetlic wiejskich. 
 
do p. 8  
 PoniewaŜ  wyczerpano porządek obrad, Przew. Rady Gminy zakończył V sejsę. 
 
 
 
Protokołowała 
 
M. Borowicz 


